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Spørgsmål nr. 293 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor såkaldte ”drengebander” 

kan få lov at hærge et helt område uden politiets øjeblikkelige 

reaktion herpå, og mener ministeren, at der er tale om et gene-

relt problem eller enkeltstående tilfælde? Hvis der er tale om et 

generelt problem bedes ministeren redegøre for omfanget og 

politiets håndtering af situationen.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra landets politikredse.  

 

Det kan på den baggrund oplyses, at det i politikredsene ikke 

er et generelt problem, at grupper af unge hærger et område, 

uden at politiet øjeblikkeligt reagerer herpå.  

 

Der kan i øvrigt henvises til Rigspolitiets samtidige bidrag til 

brug for Justitsministeriets besvarelse af spørgsmål nr. 286 fra 

Folketingets Retsudvalg vedrørende en aktuel sag fra Brøns-

høj. Som det fremgår af bidraget, iværksatte Københavns Politi 

i denne sag med meget kort varsel en række særlige tiltag med 

mere massiv tilstedeværelse af flere politienheder og indsats-

typer, ligesom den lokale SSP-ledergruppe blev aktiveret og i 

den forbindelse foretog en række initiativer, herunder i forhold 

til gadeplansmedarbejdere fra forskellige forvaltninger.” 

 

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse. 

 


